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" Hogyan működik, és kívánja-e erősíteni az EU-s pályázatok pénzügyiellenőrzését ?" címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani dr. Németh Imre
Földművelésügyi és Vidékfejlesztési Miniszter Úrnak.

Tisztelt Miniszter úr!

Ha idén december 31-ig a jövő májusban belépő országok nem fejezik be a felkészülést az uniós térségfejlesztési és
felzárkóztatási alapok pályázására és kezelésére, akkor a tagság első éveiben jelentős pénzektől esnek el . Egy perc
vesztegetni való idő sincs . Hazánk az elmúlt években nagyot lépett előre a pénzfelhasználási intézmények
kiépítésében, a hátra lévő teendők azonban hatalmasak . Az unió „kormánya" novemberben összegzi majd a
helyzetet. Legsürgősebb a tiszta és átlátható közbeszerzési rendszer kidolgozása, valamint az elnyert pályázati
pénzek nemzeti kifizető ügynökségének, valamint a szükséges tárcaközi egyeztetésnek uniós normák szerinti
hitelesíttetése . Ehhez erősíteni kell a pénzügyi ellenőrzést, felkészült szakemberekkel feltölteni a regionális
igazgatást, kidolgozva a konkrét pályázati programokat és projekteket . Ennek során létre kell hozni azt a
mechanizmust, amelynek keretében megvalósul a folyamatos egyeztetés a régiók, illetve a társadalmi-gazdasági
partnerek között .

Az intézmények felkészülése mellett - vagy talán még ennél is nyomósabban - képessé kell tenni a központi és a
helyi költségvetéseket arra, hogy hozzátehessék majd az uniós pénzek mellé teendő önrészt . (Ez a projekt húsz-
hatvan százaléka.) A fentiekre már többször figyelmeztették Magyarországot is . Az agráriumhoz hasonlóan a
szaktárca nem áll jól a másik nagy uniós kassza, a régiós támogatások elnyerése és későbbi felhasználása terén sem,
hiszen nem elég jogilag és papíron létrehozni a szükséges intézményeket, hanem bizonyítani kell azok megbízható,
gyakorlati működőképességét .

"Egészen biztos, hogy az uniós agrártámogatások befogadásának hazai rendszere idejében kiépül, és nem lesz
semmilyen adminisztratív akadálya az összevont, területalapú dotációk kifizetésének" - nyilatkozta Ön a magyar
sajtónak szeptember végén, az EU agrártanácsának brüsszeli ülése után . Elmondta, hogy "a szükséges
nyilvántartási, azonosítási rendszerek már az év végére elkészülnek, létrejön az intézményi és jogszabályi háttér,
valamint megoldódik a számítógépesítés ügye, sőt kiemelte, hogy a gazdák már az ősszel megkapják a támogatás
igényléséhez szükséges térképeket, s véglegessé válik a feltételrendszer is .
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Tisztelt Elnök Asszony!
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